
DALTVA Generalforsamling 24 juni, 2021 - kl. 20. 
Tilstede: Erik Lange, Henrik L. Brandt, Michael Sjørslev, Dorthe Mikkelsen Hansen, Jacob Poulsen, 
Celine Sørensen, Henrik Birch, Søren B Nielsen, Steffen Møller 
Referent: DMH 
 

1. Valg af dirigent og referent 
2. Forelæggelse af formandens beretning 
3. Forelæggelse og godkendelse af foreningens årsregnskab 
4. Forelæggelse af budget 
5. Fastlæggelse af kontingent 2022 
6. Forelæggelse og godkendelse af ændring af vedtægter 
7. Behandling af indkomne forslag 
8. Valg til bestyrelsen og suppleanter 

a. fra bestyrelsen er Dorthe Mikkelsen Hansen, Jacob Poulsen og Michael Sjørslev på 
valg. 

b. Suppleanter Søren B. Nielsen, Finn Agathorn og Steffen Møller er på valg 
9. Valg af revisor og revisor suppleant 

a. nuværende revisor Vagn Olsen modtager ikke genvalg. Bestyrelsen indstiller Henrik 
Birch til revisor og Henrik Dyrvig som revisor suppleant. 

10. Eventuelt. 
 

1. Formand Erik Lange byder velkommen til Generalforsamling, 2021. Celine Sørensen er valgt 
som dirigent, DMH som referent. 

2. EL uddeler Formandens beretning, som også er udsendt på mail. Gennemgår nogle af de 
vigtigste punkter i denne. Fremtiden byder på et øget fokus på fundraising, f.eks. et 
seminar, eller strategimøde. Eller et foreningsabonnement som byder på samarbejder, og 
hvor vi kan fungere som paraplyorganisation for de andre, hvor vi søger penge til en fælles 
platform. SBN foreslår at vi nu og da lægger et opslag i Roskilde før og nu og lign. Facebook 
sider. Det giver synlighed. 

3. HLB fremlægger årsregnskab, resultatopgørelse og balance. Godkendt ved klapsalve. 
4. HLB forelægger budget. Det tager ikke højde for den ansøgning vi har inde hos Stryhns 

familiefond. Det er derfor et kvalificeret gæt. Godkendt ved klapsalve. 
5. Det foreslås at sætte kontingentet op til 150 kr. Det godtgøres med øget aktivitet fra 

efteråret. Godkendt ved klapsalve. 
6. Småjusteringer som tilføjelse af adresse som hjemsted, stavning af navn gjort ensartet, 

grammatiske og stavefejl, unøjagtigheder om rettigheder, digitalisering og publicering er 
ændret. En sætning om tilbagebetaling af kontingent er flyttet til §4 der handler om 
kontingent. §5 om Generalforsamling er november ændret til april. Om indkaldelse er der 
tilføjet muligheder. Præciseringer ang. Dagsorden til Generalforsamling. Årsrapport er 
ændret til Årsregnskab. Fuldmagt beskrives i nuværende vedtægter som at der ikke kan 
stemmes ved fuldmagt, nu ændret til at hver deltager må holde 2 fuldmagter. Vi benyttede 
Dansk Journalistforbunds regler som inspiration. Dirigent vælges af bestyrelse, ændres til 
foreslås af bestyrelse. Vi har valgt at tilføje en revisorsuppleant. Der er tilføjet noget om 
afholdelse af elektronisk generalforsamling. Spørgsmål/kommentarer skal nu stilles dagen 
før generalforsamling, og ikke som tidligere 3 dage før. En tilføjelse om at ved elektronisk 



generalforsamling kan der vælges en assistent for dirigenten til at styre spørgsmål og 
kommunikation med digitale deltagere. I §8 har vi ændret fristen for udsendelse af 
referatet er senest 2 dage efter mødet. §12 om opløsning, har vi præciseret at regler fra §5 
også gælder her. Foruden en præcisering at aktiver skal doneres til relevante museer eller 
organisationer. Ændringer skal godkendes med 2/3 flertal blandt stemmeberettigede 
deltagere. Godkendt af alle. Vedtægter skal underskrives, inden vi går hjem. 

7. Ingen indkomne forslag. 
8. De stillede bestyrelsesmedlemmer, modtager og bliver valgt. De stillede suppleanter 

modtager og bliver valgt. 
9. Revisor Henrik Birch og Revisorsuppleant Henrik Dyrvig bliver valgt. 
10. Frivilligdag 22. august på Kildegården, vi opfordrer til at alle dukker op og støtter os i finde 

flere nye medlemmer. Vi modtager gerne forslag og hjælp til at organisere dagen. SBN 
fortæller at man kunne komme ud i lokalområder og vise nogle af de digitaliserede film. En 
slags spot arrangementer ud af huset. Til medlemsaftener kan man også arbejde med at 
definere hvordan materialet skal registreres. Der findes standarder der er skabt på 
internationalt plan, og den vil vi benytte. Derfra skal en ny database dannes, og data fra de 
eksisterende bånd skal overføres. Villy Nielsen benyttede bibliotekets nummer registrering 
for emner. SBN har lige set en mappe med en oversigt, den skaffer han. Steffen roser 
indslaget om Poul Schlüter, interviewet af Rita Lysholm. Publiceret i forbindelse med PS’s 
død. Mødet hævet i god ro og orden. 

 
 
Referent: Dorthe Mikkelsen Hansen 


